

Islam Mempengaruhi Kebudayaan Di Malaysia

Buku ini mewacanakan dalam ketamadunan Islam iaitu falsafah, pengurusan dan sosial bagi perluasan pengetahuan, pemahaman, pemikiran dan pengamalan umat Islam. Falsafah merupakan tunjang kepada setiap disiplin ilmu serta turut menjadi elemen kepada pembangunan ketamadunan manusia. Melalui falsafah, setiap disiplin ilmu itu terarah kepada matlamat pembentukannya. Sementara itu, pengurusan pula merupakan kerangka untuk menyusun atur penghidupan dan aktiviti manusia. Manakala sosial membincangkan hal dan isu berkaitan tentang institusi kemasyarakatan yang melibatkan individu, keluarga, komuniti dan negara. Justeru, wacana berkaitan tiga topik berkaitan falsafah, pengurusan dan sosial ini perlu diketengahkan agar menjadi perhatian kepada pembaca melalui pembentukan kerangka Islam.

Kegiatan seminar yang berlangsung selama dua hari (28-29 November 2012) tersebut, menghadirkan 10 orang narasumber, terutama para akademisi yang concern dalam pengkajian Melayu baik dari dalam maupun luar negeri, seperti Prof. Margaret Kartomi (Monash University), Prof. Dr. Azyumardi Azra, M.A. (UIN Syarif Hidayatullah Jakarta), Henri Chambert-Loir (Peneliti Manuskrip Melayu dari Perancis), Prof. Datuk Wira Dr. Abdul Latiff bin Abu Bakar (University Pendidikan Sultan Idris Malaysia), Suryadi, M.A (Leiden University Institute for Area Studies), Prof. Dr. Abdul Hadi, WM (Universitas Paramadina Jakarta), Prof. Dr. Yusmar Yusuf (Universitas Riau) Prof. Dr. H. Mahdi Bahar, S.Kar., M.Hum (ISI Padangpanjang), Prof. Dr. Sri Hastanto, S.Kar (ISI Surakarta), dan Prof. Dr. I Wayan Rai S, M.A (ISI Denpasar). Selain narasumber tersebut, prosiding seminar ini juga memuat makalah-makalah partisipan (call pappers) yang berasal dari berbagai disiplin ilmu. Seminar yang dihadiri oleh 350 orang peserta ini, dimaksudkan sebagai upaya untuk menggali, memetakan dan mendefinisikan kembali Melayu dalam ruang lingkup yang sesungguhnya, yakni sebagai sebuah dunia Melayu dengan keberagaman etnis, budaya dan geografis, yang dirajut oleh latar belakang nilai-nilai humanistik yang sama. Wacana mengenai kemelayuan justru seringkali mengecilkan peran dan arti penting peradaban Melayu. Sejumlah pihak malah menyatakan klaim sebagai pemilik sah kebudayaan Melayu, yang nyatanya menjadi milik komunal rumpun bangsa Melayu itu sendiri, yang tersebar di kawasan Asia Tenggara dan Nusantara khususnya sejak zaman Melayu Tua (proto Melayu) sampai Melayu Muda (deutro Melayu). Persepsi mengenai Melayu pun kemudian menjadi sangat lokal dan spesifik. Hal ini tentunya sangat merugikan dan memecah-belah masyarakat dan peradaban Melayu itu sendiri. Prosiding Seminar Internasional ini disusun sebagai dokumentasi dari sebuah diskursus keilmuan, yang pada akhirnya dapat menjadi salah satu sumber pemikiran dan informasi mengenai dunia Melayu dalam perspektif seni dan budaya. Oleh karena itu, panitia memberikan apresiasi dan ucapan terima kasih kepada seluruh narasumber yang telah menyumbangkan ide, gagasan dan pemikirannya. Ucapan terima kasih juga disampaikan kepada seluruh pihak yang telah berperan aktif dalam menyukseskan kegiatan seminar ini.

Buku ini merupakan hasil penyelidikan pelajar-pelajar Sarjana Pengajian Melayu tahun akhir sesi 2016/17 di Akademi Pengajian Melayu (APM), Universiti Malaya (UM) selama setahun dalam bidang Pengajian Melayu, yang merangkumi bahasa, sastera dan budaya. Penyelidikan yang dijalankan oleh para pelajar ini merupakan kajian bagi memenuhi kerja-kerja kursus atau kertas sepanjang pengajian mereka di APM. Setiap hasil penyelidikan mereka dibentangkan terlebih dahulu dalam kelas sarjana yang diadakan pada setiap hari Sabtu selama lima jam. Kelas sarjana ini berlangsung selama 14 minggu berturut-turut. Dalam kelas ini, para pelajar mengadakan perbincangan, pembentangan dan pembaikan dari semasa ke semasa bersama-sama pensyarah kursus dan rakan sepengajian. Akhirnya, kajian mereka ini dibentangkan dalam seminar besar yang dianjurkan oleh Bahagian Ijazah Tinggi, APM.

Society and culture in Malaysia.

Encyclopedia of history, culture, language, and literature of Malay Archipelago.

Role of ulama in religious, social, organizational, and political development in Malaysia in the 20th century.

Integrasi Pendidikan Islam dan sains sebagai sebuah wacana keilmuan dalam mencerahkan pendidikan Islam di era peradaban modern yang terkesan buram. Keburaman tersebut terjadi akibat kuatnya kesenjangan ilmu dan semakin dibenturkan oleh para ilmuan yang sekuler, sehingga muncul paradigma dikotomi (pemisahan) ilmu di dunia yang berimplikasi juga pada dunia pendidikan Islam. Maka di kalangan ilmuan Muslim terpecah menjadi dua kelompok, pertama para pendukung ilmu-ilmu agama hanya menganggap valid sumber Ilahi dalam bentuk kitab suci dan tradisi kenabian dan menolak sumber-sumber non-skriptual sebagai sumber otoritatif untuk menjelaskan kebenaran sejati. Kedua, para pendukung ilmu-ilmu sains sekuler yang hanya menganggap valid informasi yang diperoleh melalui pengamatan indrawi (eksperimentasi) semata.

Abstracts of the National University of Malaysia's periodicals, 1970-1990.

1; General works and history -- 2; Crime and delinquency -- 3; Economic conditions, employment aspects, status and women's role in development -- 4; Education -- 5; Feminism and women's rights -- 6; Health and welfare -- 7; Legal status, women and family law -- 8; Literary aspects, women in literature, mass media and the arts -- 9; Marriage and divorce, fertility and demography -- 10; Muslim women and islam -- 11; Political activities and public life -- 12; Socio-cultural conditions, status in society, sociological and anthropological studies -- 13; Technology and science.

Bab 1; Pendidikan Tinggi Islam -- Bab 2; Perkembangan Pendidikan Tinggi Islam di Malaysia -- Bab 3; Penubuhan dan perkembangan Kolej Islam Malaya -- Bab 4; Pengurusan pentadbiran Kolej Islam Malaysia -- Bab 5; Perkembangan kurikulum Kolej Islam Malay.

Buku ini mengisahkan tentang LGBT, iaitu kumpulan hak asasi manusia yang memperjuangkan kebebasan gender dan seksualiti dan membongkar agenda-agenda mereka, bahaya dan implikasi tuntutan mereka, dan cara penyelesaian konflik menurut perspektif Islam dan perundangan.

On dawah among the Muslims in Malaysia.

Implementation of socio-economic development towards the year 2020 in Malaysia.

Social and political aspects towards 2020 in Malaysia; collection of articles.

Kajian lalu yang membahaskan isu-isu hubungan etnik sama ada dari sudut politik, ekonomi, sistem kelas, dan sejarah masih kurang berjaya meleraikan konflik hubungan etnik yang berlarutan hingga masa kini. Fokus utama buku ini ialah menganalisis dan menilai punca konflik antara etnik Melayu dengan etnik Cina dalam proses pembinaan negara-bangsa di Malaysia dari sudut baharu, iaitu per-spektif peradaban.

Ini merujuk kepada dua nilai utama yang terangkum dalam peradaban dan bu-daya yang dikenali sebagai nilai induk dan rukun teras. Usaha memupuk kesatuan antara etnik Me-layu dengan etnik Cina bukanlah sesuatu yang mudah kerana masing-masing lahir dengan mewarisi unsur budaya dan peradaban yang bertembungan. Jurang yang memisahkan hubungan kedua-dua etnik ini mungkin dapat dikurangkan dan kerjasama mampu dipupuk sekiranya semua pihak sedia bertolak ansur serta memahami kedudukan masing-masing menerusi sejarah. Tamadun Melayu dan pembinaan bangsa Malaysia

Jurnal budaya Dakwah kepada masyarakat Muslim di Malaysia

Critique of the Malay annals (Sulalatu's Salatin).

On sociolinguistics and literature studies on Malay language.

Rasyid Rida merupakan tokoh tafsir yang terkemuka. Idea, buah fikiran dan gagasan yang dilontar dalam karyanya Tafsir al-Manar boleh dijadikan panduan kepada umat Islam seluruhnya. Malahan agenda pembaharuan Islam yang diperjuangkan olehnya membawa pengaruh kepada perkembangan Islam khususnya di alam Melayu. Pembaharuan dalam beberapa bidang termasuk tafsir berjaya me-martabatkan pengajian tafsir ke tahap sewajarnya dengan menggunakan pelbagai metode, corak dan gaya dalam mentafsir al-Quran. Antara bentuk tafsir yang diketengahkannya menyentuh pelbagai aspek merangkumi agama, politik, masyarakat dan sebagainya. Rasyid Rida berusaha menghub-ungkan ajaran al-Quran dengan masyarakat di samping membuktikan Islam sebagai agama universal, abadi dan sesuai dengan perkembangan zaman. Penerapan juga dilakukannya dalam sistem politik dengan mengemukakan gagasan kesatuan umat Islam sambil menolak sekularisasi Barat yang mem-isahkan agama dengan pentadbiran negara. Aliran pemikiran ini memberi kesan mendalam kepada perkembangan gerakan Islam khususnya di Malaysia. Tafsir al-Manar juga adalah menifestasi daripada pemikirannya dalam memahami kandungan al-Quran. Idea-idea beliau yang terarah kepada pembaharuan Islam dalam aspek agama, pendidikan, sosial dan politik wajar diketengahkan supaya dapat dimanfaatkan oleh masyarakat Islam. Penulisan buku ini juga mengenal pasti sumber dan metodologi yang digunakan oleh Rasyid Rida dalam mentafsir ayat al-Quran serta mengetengahkan secara ilmiah sebagai rujukan kepada individu dan masyarakat

Bismillahirrahmanirrahim Buku pelajaran Sejarah Kebudayaan Islam untuk Madrasah Aliyah (MA) Kelas XII ini disusun tetap berdasarkan Kurikulum Madrasah yang dikeluarkan Menteri Agama RI Tahun 2013, yang dalam pelaksanaannya berpedoman kepada Keputusan Menteri Agama RI No. 165 Tahun 2014, dan Surat Edaran Dirjen Pendis Kemenag RI Tahun 2015, terdiri atas 9 Bab. Setiap bab mengandungi: uraian materi pelajaran, rangkuman, hikmah, evaluasi dan tugas dari bab yang bersangkutan.

History, political concepts and development of Malaysia; collected articles.

Buku ini menilai kesan pembangunan terhadap komuniti yang merangkumi peluang, isu dan masalah yang dihadapi oleh komuniti terpilih. Antara isu yang mendapat perhatian ialah pembangunan komuniti, praktis kerja sosial dengan komuniti, pemeraksanaan komuniti dan isu-isu semasa yang melibatkan komuniti. Buku yang membincangkan komuniti sebelum ini kebanyakannya hanya menumpukan isu pembangunan yang dijalankan terhadap komuniti itu sahaja. Namun demikian, buku ini lebih memberi tumpuan kepada aspek sumbangan bidang kerja sosial terhadap pembangunan komuniti. Golongan sasaran yang dikenal pasti juga merupakan antara tujuh kelompok sasaran dalam bidang kerja sosial yang merangkumi kelompok minoriti, remaja, keluarga, Orang Kurang Upaya (OKU), pelarian dan orang asli. Dalam masa yang sama, buku ini menekankan program komuniti yang boleh dijalankan dalam komuniti itu sendiri seperti Rukun Tetangga, projek libat sama, pendekatan kepelbagaian budaya dan program-program pemeraksanaan terhadap remaja, keluarga dan OKU. Buku ini diharap dapat memperkaya ilmu dalam bidang sains sosial yang merangkumi bidang antropologi, sosiologi, kerja sosial, polisi dan pembangunan serta dapat menambah bahan rujukan kepada para pengkaji komuniti, pensyarah, pelajar institusi pengajian tinggi, pihak badan bukan kerajaan (NGO), pengamal kerja sosial dan pembuat polisi.

Malaysian traditional dances.

History of communism and the Communist Party of Malaysia, 1948-1960.

History of Islamic reform in Malaysia, ca. 20th century.

Buku Pengenalan Sains Sosial ini merupakan satu huraian lengkap mengenai semua cabang sains sosial. Perbincangan dimulakan dengan menelusuri sejarah perkembangan ilmu sains sosial itu sendiri. Kemudian diikuti dengan perbincangan tentang konsep manusia dan masyarakat. Seterusnya tentang jenis masyarakat dan pelbagai institusi sosial seperti keluarga, agama, ekonomi, kebudayaan serta ciri-ciri utama yang terdapat dalam masyarakat, seperti stratifikasi sosial dan kependudukan. Selain dilengkapi dengan teori, perbincangan dalam buku ini juga mengikut urutan dan logika yang sering digunakan dalam buku teks ilmiah. Sebagai buku teks rujukan asas pada peringkat universiti sudah tentu penulis menstrukturkannya mengikut teks yang digunakan di universiti dalam dan luar negara dan digunakan sebagai tanda aras mengikut piawai antarabangsa. Hal ini dapat dilihat daripada ketulenan penggunaan gaya penulisan akademik serta format yang sering digunakan untuk buku teks bacaan di universiti. Oleh sebab skop penulisan buku ini yang amat luas dan komprehensif maka ia bukan sahaja dapat memenuhi keperluan mahasiswa Pengenalan Sains Sosial, iaitu kursus teras program namun boleh digunakan sebagai teks rujukan kursus teori dalam sains sosial kerana ada universiti menawarkan kursus berkenaan secara berasingan. Buku ini akan digunakan sebagai buku teks dan rujukan asas kerana selain kejutuan kandungannya kerana ditulis oleh seorang sarjana yang berwibawa serta mempunyai pengalaman yang luas dalam penulisan, pengajaran dan penyelidikan dalam bidang berkenaan.

History, language, and culture of Malaysia; papers of a seminar.

[Copyright: 8dac283bac50742764c6fa80c807c891](https://doi.org/10.24127/8dac283bac50742764c6fa80c807c891)